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ipo j' moj nonić Marijan govoril, ponovit ću to po ki
zna ki put, da nima tata do Hrvata. Nono j' tu
poslovicu znal spomenut još pred pedeset i više let,

kad ni baš bilo ćaro ča to znači. Sad se praktički saki
dan moremo uverit da j' nonić znal ča j' z ten otel reć.
Si ti naši veli domoljubi, kemi su puna usta Hrvacke,
pokazalo se da nisu niš drugo leh veli tati. Ono ča mi j'
najzanimljivije va štorijami okolo Ive Sanadera i Nadana
V idoševića j' njihova sklonost prama lipin
umjetnostima. Moglo bi se dokončat da su to neki fini
judi ki bi i zadnji solad dali za Vlahu Bukovca, Miroslava
Kraljevića i Emanuela Vidovića.

Ma, kako j' objasnila psihologinja Mirjana Krizmanić,
va pitanju j' obično paunovsko bahaćenje i pokazivanje
moći. Nima tu ni »u« od jubavi prama umjetnosti. Se te
silne umjetnine, sada znamo, Sanader i Vidošević
nabavili su tako ča su opljačkali hrvacki narod, strižuć
ga do gole koži kot obične ovci. Kad smo već pul toga
blaga, storit ću miću digresiju i spomenut onoga
antipatičnog črnog ovna z reklami ki j' sad ušal i va
crikvu, kade kanta spred oltara. Oni ki reklamiraju svoji
proizvodi više ne prezaju ni od upada va sakralni
prostor. Čak i za kič ki su storili od Božića – p re v i še.

Da se vrnen na Ivu i Nadana. Vezano uz Nadanovu
kolekciju sega i sačesa, moglo se čut da j' on na
kupovanje umjetnina trošil više soldi leh ča si hrvacki
muzeji zajedno imeju godišnje za otkup umjetničkih
dela. Nadan je va svojen zgrtanju bukovci, kraljevići i
tartaglia prešišal i samoga Sanadera, aš je njegova
kolekcija slika najveća na Balkanu. Va dnevniku su rekli
da nisu našli nikakovi certifikati i računi za litrati, ča j'
naprosto da čovik pukne od smeha. Ma kakovi računi,
ma kakovi bakrači. Obični smrtnici kada kupe i
najmanju umjetničku sliku, uz nju dobiju nekakov
certifikat, ma Vidošević ni običan smrtnik. On je i
najveći sakupljač prepariranih životinja na svitu, ča me,
ne znan zač, spametilo na Hitchcockov film »Psiho«
(nagradno pitanje: kakove j' životinje volel glavni lik
Norman Bates i ča j' š njimi delal va slobodno vrime?).

Po žalili su mi se kulturnjaci da su neki sponzori za
njihovi projekti propali, dok su drugi finili va
Remetincu. A naš šjor Linić dokončal je da su najveći
tati dohtori, aš da kradu soldi z proračuna. Ivo i Nadan
na to su se leh grohoton nasmeli.
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������� »Priprema, pozor, posao!« naziv je novog projek-
ta udruge za promicanje projektne kulture EU klub. Cilj je
projekta upoznati studente pred završetkom studija ili su
nedavno diplomirali s pravima i obvezama koji ih čekaju pri
prelasku iz studentskog života na tržište rada. Zainteresirani
će moći saznati svoja prava, mogućnosti i obveze nakon
stjecanja diplome putem informativnih letaka i predavanja.
Ukupno će se održati tri predavanja u Gradskoj vijećnici, a
prvo predavanje o radnom pravu bit će se srijedu u 11 sati,
drugo na temu mjera aktivne politike zapošljavanja održat
će se u četvrtak također u 11 sati, a isti dan u 18 sati održat
će se i treće predavanje na temu pokretanja vlastitog posla.
Studentima će se pružiti uvid u dokumentaciju i proceduru
potrebnu za osnivanje obrta, poduzeća i udruge.

U sklopu projekta izradit će se i informativni letci s informa-
cijama koje se tiču prijave na Hrvatski zavod za zapošljavanje i
Hrvatski zavod za zdravstveno osiguranje, od potrebne doku-
mentacije do rokova za prijave. Letci će se distribuirati na svi-
ma sastavnicama Sveučilišta. (I.Š.K.)
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������� Dvije škole, OŠ »Stjepana Radića« iz Božjakovi -
ne za ekoprojekt »Perunika« i OŠ »Ivana Gorana Kovačića«
iz Vrbovskog za projekt »Ekološkog uzgoja češnjaka«, dobit-
nici su prve nagrade natječaja kojeg INA i Novi list provode
već četvrtu godinu zaredom. Na natječaj je stiglo 36 prijava
projekata učenika osnovnih i srednjih škola iz cijele Hrvat-
ske, a žiri kojeg su činili Koraljka Vahtar-Jurković iz Odjela
za graditeljstvo i zaštitu okoliša PGŽ-a, ekspert za investici-
je i ulaganje Ine Radovan Perišić i Bruno Lončarić, voditelj
posebnih projekata NL-a, odabrali su šest najperspektivni-
jih.

Prve dvije škole podijelile su nagradu od deset tisuća ku-
na, drugopozicioniranim osnovnim školama, OŠ »Popo -
vac« iz Popovca za »Šišmišijadu« i OŠ »Ivana Kukuljevića«
za ekoprojekt »Od otpada do zdravih grickalica« pripalo je
po četiri tisuće kuna, dok su treće mjesto i sedam tisuća ku-
na podijelili osnovci OŠ »Kostrena« za projekt »Bioraznoli-
kost u autohtonom okruženju« u i OŠ »Milan Amruš« iz Sla-
vonskog Broda za »Retro Šokci«.

Posebne zahvalnice uručene su OŠ Žrnovnica i OŠ Dra -
gojle Jarnević. (S.V.)
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�� ����� � Općinski odbor HDZ-a Kostrene organizi-
rao je jučer paljenje svijeća u znak sjećanja na žrtvu Vuko-
vara. Svijeće su zapaljene pored velikog sidra na križanju
prema Žurkovu, a okupili su se mještani i branitelji kako bi
pod geslom »Zapamtite Vukovar« odali počast svim pogi-
nulim braniteljima herojskog grada Vukovara te svim civil-
nim žrtvama. U HDZ-u ističu kako je Vukovar uvijek ostao
grad heroj i simbol otpora velikosrpskoj agresiji, stoga se
njegova žrtva nikada ne smije zaboraviti. (B. Č.)
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������ � Keramička skul-
ptura »Zbirka vjedi slovo«
Vedrane Franelić osvojila je
zlatnu medalju na natje-
canju inovatora INOVA
2013. u Zagrebu, gdje su ri-
ječki inovatori, koje je orga-
nizirao Savez inovatora Pri-
morsko-goranske županije s
IN klubom inovatora Rijeka,
u oštroj konkurenciji među
500 izloženih inovacija iz
Hrvatske i 31 stranog sudio-
nika, osvojili sedam zlatnih
odličja, četiri srebrna i osam
bronci. Kako ističu organiza-
tori, izuzetno kvalitetan nas-
tup mladih inovatora rezul-
tat je cjelogodišnjeg rada
mentora iz riječkih strukov-
nih škola, iz Udruge inovato-
ra Šterika i IN kluba. Sudje-
lovanje na INOVI financijski
su pomogli Grad Rijeka i Pri-
morsko-goranska županija.

U seniorskoj kategoriji,
srebrne medalje dobili su Si-
niša Križanec (»Tunelska zr-
cala«), Anđelko Badurina
(»Priručni višenamjenski no-
sač«) i Mirko Hrvatić (»Bici-

kla za invalide«), koji je do-
bio i posebnu nagradu Teh-
ničkog sveučilišta Moldavije,
dok je brončana medalja pri-
pala Robertu Pužu i Slađanu
Pejiću (»Pumpa za mulj«).

U kategoriji mladih inova-
tora zlato su osvojili Luka
Prelec iz Elektroindustrijske
i obrtničke škole Rijeka za
inovaciju »Regulacija i kon-
trola brzine vozila«, Filip
Bradarić iz iste škole za »3 D
printer«, Šimun Rogoznica iz
Udruge inovatora Šterika za
»Kamin s tri ložišta«, Marin

Krajcar i Marko Pokorni iz
Elektroindustrijske i obr-
tničke škole Rijeka za »Elek-
trično poljoprivredno vozilo
(električni traktor)«, Alen Žli -
men iz iste škole za »Zapper
f2« te Franko Krstačić i Haris
Horozović za »Didaktičku
slagalicu« i Paolo Škulić za
»Robot miješa cedevitu«, svi
iz Tehničke škole za strojar-
stvo i brodogradnju Rijeka.

Srebrne medalje dobili su
Matteo Mrkogaća (»Autić
upravljan pametnim telefo-
nom«) i Davor Butorac (»Led

nosač cvijeća«), obojica iz
Elektroindustrijske i obr-
tničke škole Rijeka te Ivan
Pe šut (»Avion«) i Željko Ru-
kavina i Mihovil Matejčić
(»Robotska kolica upravljana
pametnim telefonom«), svi
iz Udruge inovatora Šter ika.

Brončane medalje pripale
su Danijelu Krameru za
»Sustav video nadzora« i
Sardu Niniću za »Portalnu
pušku«, obojici iz Elektroin-
dustrijske i obrtničke šk o l e,
Ivanu Pešutu (»Priručna to-
karilica«) i Filipu Frančiško -
viću (»Solarni brod«) iz
Udruge inovatora Šter ika,
Natku Arapoviću i Luki To-
mljenoviću (»Ručna – eks -
centar preša«) i Josipu Bu-
torcu (»Nosač CD-a«), svi iz
Tehničke škole za strojarstvo
i brodogradnju, te Borni i
Lovri Pliskovcu (»Zvučnik s
ugrađenim pojačalom viso-
ke kvalitete«) i Paolu Sterpi-
nu (»Stara brava – s u ve n i r « ) ,
iz Zajednice tehničke kultu-
re Rijeka.
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������ � Pomorski fakul-
tet Sveučilišta u Rijeci jučer
je ugostio predstavnike in-
stituta španjolskog sveučiliš-
ta Universitat Politéhnica de
Valencia, profesora Angela
Perez Navarra i predstavnika
energetske agencije GET iz
Valencije, Vicenca Porcar
Descalsa. Iako su španjolski
gosti prvi put posjetili Po-
morski fakultet prema riječi-
ma dekana prof. dr. Serđa
Kosa suradnja između riječ-
kog Sveučilišta i Universitat
Politéhnica de Valencia već
postoji, a jučerašnje gosto-
vanje na Pomorskom fakul-
tetu bila je prilika za dogo-
vor o pokretanju zajedničkih
projekata iz područja ener-
getske učinkovitosti te po-
morskog transporta. Dekan
je goste upoznao i s poviješ-
ću Pomorskog fakulteta te je
podsjetio na značaj i utjecaj
ove institucije na prostorima
ne samo Hrvatske, već i ši re
regije Jugoistočne Europe.

– Pomorski fakultet na ne-
davno održanom sastanku Iz-

vršnog odbora Međunarod-
nog udruženja pomorskih
s ve u č i l i šta u Bukureštu, oda-
bran za domaćina Generalne
skupštine Udruženja i prizna-
te međunarodne konferencije
koja će se održati u 2015. go-
dini, najavio je prof. dr. Kos.

Zamjenica primorsko-go-
ranskog župana Marina Me-
darić istaknula je pak podr-
šku Županije inicijativama
promicanja međunarodne i
međuregionalne suradnje s
pograničnim, ali i udaljenim

regijama s kojima se pronala-
ze zajednički interesi. Zamje-
nica župana izrazila je
spremnost za suradnju na za-
jedničkim projektima sufi-
nanciranim EU sredstvima iz
područja turizma, poljopri-
vrede, integriranom upra-
vljanju pomorskim dobrom i
obalnim područjem, te koriš-
tenjem alternativnih izvora
energije i energetske učinko-
vitosti, a kao primjere dosa-
dašnje suradnje navela je
projekte SMILE i GreenBerth.

Prema riječima prof. Na-
varra sveučilište Universitat
Politéhnica de Valencia pos-
toji tek četrdesetak godina,
međutim unatoč relativno
kratkom razdoblju etabliralo
se kao jedno od sto najboljih
s ve u č i l i šta u svijetu s poseb-
nim naglaskom na aktivnos-
ti u području tehničkih
znanstvenih istraži va n j a .
Španjolsko sveučilište želi
ojačati započetu suradnju s
partnerima iz PGŽ-a, u okvi-
ru koje može ponuditi vlas-
tita znanja i stručnost iz po-
dručja energetike, upra-
vljanja vodnim resursima,
zaštiti okoliša i dodatnim pi-
tanjima od zajedničkog inte-
resa, dok je Porcar Descals
iznio prijedlog suradnje koja
bi se temeljila na inovacija-
ma i promicanju ulaganja. U
okviru boravka u Primorsko-
goranskoj županiji španjol -
ski gosti posjetili su i Rekto-
rat, Kampus, Tehnički fakul-
tet te Regionalnu energetsku
agenciju Kvarner.
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������� Započeli su rado-
vi na sanaciji paviljona na tr-
žnici Brajda, a novo ruho ob-
jekta iz 19. stoljeća kojeg je
projektirao Giacomo Zam-
mattio građevina bi prema
projektnoj dokumentaciji
trebala dobiti za otprilike tri
mjeseca. Radove izvodi Za-
natska zadruga Gradin iz Ri-
jeke, a Grad Rijeka ulaže
1.609.295 kuna. Prema riječi-
ma upravitelja Zanatske za-

druge Gradin Zdravka Brdara
do sada je očišćeno pročelje
objekta (napravljeno je tzv.
pjeskarenje) odnosno vanj-
ska bravarija, dok su na katu
u unutrašnjosti objekta u ti-
jeku zahvati na postavljanju
nove elektroinstalacije.

Objekt se sanira kroz ne-
koliko faza. Prije nekoliko
godina dobio je novi krov, a
sada se kroz ovu fazu ušmin -

kava interijer i eksterijer. To
obuhvaća sanaciju kamene
plastike, vijenaca, erti, fasad-
nih zidova izrađenih od ope-
ke, isticanje riječkog grba ko-
ji se nalazi na glavnom ulazu
te popravak cijele bravarije
(vrata te prozori).
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Zahvati u untrašnjosti
pretpostavljaju izvedbu glav-
nog napajanja, uređenje
mjernih mjesta, izvedbu no-
ve elektroinstacijske snage te

rasvjetu. S pročelja će biti
skinute sve reklamne ploče i
klima uređaji. Za neka druga
vremena odnosno tzv. treću
fazu ostavljeno je uklanjanje
vanjskih montažnih dijelova
napravljenih od lima (a riječ
je o nadstrešnicama) gdje su
sada ribarnica, kafić te kios-
ci.

– Na ša je zadaća da od
starog napravimo još star ije,
rekao nam je upravitelj Za-
druge Gradin Zdravko Brdar.
Cilj je investitora da građevi-

na bude onako kako ju je
prije više od sto godina za-
mislio arhitekt. Sve se radi u
dogovoru s konzervatorima.
Što se može popraviti – po -
pravit će se. Bravarija će biti
u antracit boji, a pročelje ko-
je izvedeno u kamenu, beto-
nu i cigli bit će premazano
posebnom emulzijom. Ina-
če, dinamika pročelja izve-
dena je u opeci žute i crvene
boje, a kada radovi budu go-
tovi to će ponovno doći do
i z ra žaja, rekao nam je
Zdravko Brdar.

On smatra da će se unu-
t ra šnjost paviljona – pr ije
svega kat koji je godinama
bio prazan – staviti u funkci-
ju na način da će se zeleni
dio tržnice Brajda preseliti
unutra. Tako će Ulica Brajda
napokon postati prohodna.
Zasigurno će se to dogoditi i
sa štandovima s odjećom na
sjevernoj strani objekta. Ra-
dove, kako to obično biva,
nisu baš svi objeručke prih-
vatili. Prije svega zakupci.
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Tako mesar Lazo Stevano-
vić kaže da otkad su radovi
počeli »tu sada stalno bub-
nja, a ima i previše prašine«.

Ne zna kako će izdržati tako
još tri mjeseca. Vjeruje da ni
ovo uređenje neće vratiti ži-
vot paviljonu.

– Ovdje sve odumire. Ja
sam tu još od 1982. godine i
to je tu nekad bila drugačija
priča. Nas zakupce spasio bi
jedino parking, jer ga tu ne-
ma ni za lijek. I to ispred ob-
jekta na recimo 15 minuta. E,
onda bi bilo super. A ostalo je
sve uzaludno. Džabe je to što
ja imam najbolje ćevape u
gradu, kada nema kupaca.
Ma šta da kažem, ovdje ljudi
ne žele uzeti prostor ni bes-
platno, veli nam Stevanović
koji za svojih 12 kvadrata
prostora u paviljonu plaća

oko 4.000 kuna mjesečno.
U Tržnicama Rijeka kažu

da oni do sada nisu zaprimili
nikakve pritužbe kada je riječ
o radovima zakupaca (tre-
nutno ih je ukupno 15), bu-
dući da su svi korisnici pra-
vovremeno bili obaviješteni.

– O eventualnim kratko-
trajnim isključenjima struje i
sličnim situacijama korisnici
tržnice također će biti pravo-
vremeno obaviješteni. Od iz-
vođača radova zatražen je i
plan izvođenja elektroinsta-
laterskih radova, o čijoj reali-
zaciji će se također konzulti-
rati s korisnicima, naglašava -
ju u Odjelu za gospodarenje
i m ov i n o m .

r ijeka
Čavle: � Mavrinci k. br. od 2 do 16, od 42 do 68, od 91 do 107), Mavrinci novo naselje od 8 do 15 sati; Kastav:

Brnčići od 36 do 66, Jardasi od 9 do 13 sati; Rijeka: � Corrada Ilijassicha, Švalbina 7, 8, 8ac, 9, 10a, 13

povremeno od 8 do 11 sati; Franje Račkoga od 6 do 60, od 5do 9, Trsatske stube, Petra Kružića 5 povremeno od

8 do 15 sati; Drenovski put od 26 do 50 od 9 do 14 sati; Viškovo: � Kosi od 78 do 98 od 9 do 13 sati
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 ����� Rijeka: � Braće Ružić k. br. od 2 do 8 (parni), 12, 14, od 9 do 17 (neparni), Kačjak 32 od 8 do 14 sati; Braće Ružić 1C, 5,

7, Ivana Matrljana 2, 2A, 2B od 12 do 14 sati; Gornji Sroki: � Valjani k. br. 17, 18, 20, od 23 do 31, Kulići od 2 do 9, od

14 do 19, 24, 25, 31 od 8.30 do 14 sati; Grad Grobnik: � Mikeji od 111 do 119, Ilovik od 8.30 do 14 sati; Jelenje: �

Podhum od 15 do 19 (svi brojevi), od 39 do 62 (svi brojevi) od 8.30 do 14 sati; Podhum od 67 do 96/A od 8.30 do 9.30 sati
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Dovršetkom radova na paviljonu druge po veličini riječke

tržnice povijesne vrijednosti trebala bi se udahnuti svježi-

na cijelom području Brajde, očekivanja su Odjela za gos-

podarenje imovinom. A i vrijeme je da tako bude, jer je po-

dručje oko place postalo prilično opskurno. Ton takvom

dojmu daje buvljak, problem koji kao da je nerješiv te pr-

kosi nadležnim službama već desetljećima. A tu ima svega

i svačega. Od satova, naočala, mobitela, rabljene odjeće,

torbi, medalja iz prošlog sistema, gramafonskih ploča, knj-

iga, lonaca. Što je najbolje – ljudi tu robu kupuju, ćaskaju

s prodavačaima.

Svaki grad ima jednu takvu priču, doduše na njegovim

rubnim dijelovima, a i Grad Rijeka je jednom davno naja-

vljivao lokaciju za tu svrhu. Nije li vrijeme da se o tome

počne sustavnije misliti?

�!&�'!�'(
KUNA ulaže Grad Rijeka u

radove koje izvodi Zanatska

zadruga Gradin
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